
Reklame‐ og sponsorfinansiering til debat 

 

Det har været glædeligt, at vi i børne‐ og ungdomsudvalget har kunnet prioritere flere anlægsarbejder i 

institutionerne her i 2009 end først antaget. Men selvom det er tilfældet, kan det konstateres, at l der i 

årene fremover vil være uopfyldte anlægsønsker rundt omkring i kommunen.   

Flere af disse ønsker ville kunne imødekommes, hvis byrådet støvede en tidligere beslutning af om forbud 

mod reklame‐ og sponsorfinansiering i de offentlige institutioner. Måske er det på tide at træde lidt ned fra 

den ideogiske piedestal og gøre holdningen hertil i ldt mere virkelighedsnær. Det skulle jo nødigt være 

sådan, at børnene og de ældre i Viborg Kommune blev gidsler i en gammel byrådsbeslutning, og at byrådet 

helt kvalte borgernes virkelyst og muligheder for selv at tage initiativer. 

Et byråd bør altid være i bevægelse, og jeg håber, at vi i nærmeste fremtid kan få vedtaget en beslutning, 

der kan gøre det muligt for de enkelte institutioner at have bevægelsesfrihed på området. Det må dog slås 

fast, at det er uhyre nødvendigt, at der bliver lagt nogle helt klare overordnede rammer og klart definerede 

kriterier indenfor hvilke, institutionerne kan agere. Det var også Venstregruppens melding, da vi sidst 

diskuterede emnet i byrådet. 

Aktuelt har vi i børne‐ og ungdomsudvalget set en ansøgning om tilskud til en legeplads. Der fulgte et brev 

med, hvori der stod, at hvis kommunen ikke kunne imødekomme ansøgningen, så havde de en alternativ 

ansøgning om dispensation til reklamefinansieret legeplads, da de ad den vej kunne få opstillet en 

legeplads helt uden udgifter for kommunen – men til stor gavn for børnene.   

Der har været flere henvendelser til kommunen, som er blevet afvist med henvisning til byrådets 

beslutning, og der er også nogle, der har ment, at kommunen ikke er helt konsekvent i holdningen. 

På sidste års budgetseminar fik byrådet et vink med en vognstang fra samtlige medarbejdere, om at det 

måske var på tide at tænke nyt i forhold til emnet. Efter min mening er det et meget stærkt signal at få 

tilsendt, og jeg vil derfor håbe at vi kan se frem til en konstruktiv og fremadrettet debat i byrådet om 

emnet.  
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